
VIŠNJA FORTUNA: 

 - Hvala lijepa predsjedniče Skupštine. Poštovani gradonačelniče, 

 Svoje pitanje… 

 

……(Prekid snimke)…… 

VIŠNJA FORTUNA:  

- ……upućujem gradonačelniku.  

Grad Zagreb je uvijek bio i ostao socijalno osjetljiv i vodio brigu o svojim sugrađanima. 

Međutim, u posljednje vrijeme svjedočimo najavama drastičnih poskupljenja energenata osobito 

plina i struje te drugih komunalnih usluga. Ja ću samo kratko podsjetiti, imam puno podataka al' 

nemam vremena, da sada u gradu Zagrebu prema podacima HZMO-a živi 190743 umirovljenika 

čija je prosječna mirovina 3.514,54 a prema EUROSTAT-u u Hrvatskoj on iznosi 9.927,00 kuna. 

To znači da su oni blizu linije siromaštva. Stalno sam u kontaktu s udrugama umirovljenika, 

udrugama osoba s invaliditetom, ostalim udrugama kao s građanima koji mi se u zadnje vrijeme 

vrlo često javljaju i zovu me i pitaju i mole.  

Stoga ja upućujem pitanje gradonačelniku. Pitanje moje glasi: koje mjere planirate 

poduzeti kako bi se spriječilo daljnje osiromašivanje naših umirovljenika, osoba s invaliditetom, 

korisnika socijalne skrbi i ostalih građana koji zbog najavljenog rasta energenata, inflacije, 

uvođenja eura, preko dvije godine pandemije koji sigurno financijski i psihički već odavno ne 

mogu živjeti život koji je primjeren čovjeku?   

Iz navedenog nužno je reagirati odmah i očekujemo da ćemo već na sljedećoj sjednici 

Skupštine imati prijedloge mjera za najranjivije građane kako bi smo ove sada udare koji nam 

predstoje, od 1.4. kako najavljujemo, mogli izdržati građani u gradu Zagrebu a pogotovo ove 

najosjetljivije i najranjivije skupine.  

Grad Zagreb kao najsocijalniji grad u Hrvatskoj pa i u ovom jednom dijelu Europe s prirezom 

koji ima mora učiniti sve  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

kako bi svojim sugrađanima ublažio ovu veliku krizu. Hvala lijepo.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupnice.  

Odgovor će dati gradonačelnik Grada Zagreba Tomislav Tomašević. Izvolite 

gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Zahvaljujem na pitanju zastupnici Fortuni.  

Vi ste naravno i bili pročelnica Gradskog ureda za socijalnu zaštitu i osobe s 

invaliditetom tako da vrlo dobro znate koje do sada mjere Grad Zagreb poduzima za naše starije 

građane i za umirovljenike. I u tom smislu radi se i o novčanim transferima i o različitim drugim 

oblicima pomoći. Sad ste naravno i predsjednica Matice umirovljenika hrvatske i u tom smislu 

unatoč vrlo vrlo teškoj financijskoj situaciji u kojoj je Grad Zagreb o čemu sam više puta govorio 

s ove govornice mi apsolutno nismo ništa smanjivali te visoke standarde koje ste i sami rekli, 

koje Grad Zagreb ima u odnosu na druge gradove u Hrvatskoj. Znači Grad Zagreb što se tiče 

doista pomoći umirovljenicima ima ako ne i najviše onda definitivno među najvišim standardima 

od svih jedinica lokalne samouprave ili županija u Hrvatskoj. I ništa od toga unatoč tome što smo 



smanjivali brojnim sektorima, i sportu i gospodarstvu itd. nismo smanjivali bilo kojim socijalnim 

skupinama pa tako niti umirovljenicima. Znači to smo uspjeli uz sve ove financijske nedaće.  

S druge strane ono što isto tako smo već tada razmišljali, kada smo usvajali Proračun za ovu 

godinu jesu mjere vezane za energetsko siromaštvo jer kao što znate energetsko siromaštvo 

upravo najviše pogađa starije građane, najviše pogađa žene, starije i u tom smislu smo osigurali 

već tada milijun kuna s ciljem smanjivanja energetskog siromaštva. To je, ako treba to ćemo i 

revidirati u rebalansu međutim isto tako radimo i na tome i apeliram isto tako i na nacionalnoj 

razini jer je to pitanje nacionalne razine i energetskih vaučera i svih drugih politika koje druge 

zemlje Europske unije vode da se ublaži ovaj udar cijena energenata na naše ……(Zvučni signal 

vremenskog ograničenja)……  

najranjivije skupine u društvu pa tako i u Zagrebu.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo gradonačelniče.  

Imamo zahtjev za dodatnim objašnjenjem. Izvolite zastupnice Fortuna.  

 

VIŠNJA FORTUNA:  

- Hvala lijepa.  

Ja sam to i navela na samom početku svog izlaganja, ovo što ste rekli gradonačelniče i 

slažem se  s tim međutim ovdje moram reći da ovakva situacija koja nam je sada došla i dolazi a 

pogotovo od 1.4. nije se dogodila ne znam od koje godine. Dakle u potpuno smo drugom 

trenutku i drugoj situaciji koja su u odnosu na ovo što ste vi rekli nedovoljna kako bi naši 

umirovljenici i ranjive skupine mogli to prebroditi.  

Osim toga ovi vaučeri i na državnoj razini a očekujem da komunalne naknade i sve ostalo 

što bude da ne rastu nikako. Isto tako očekujem da ovi ponavljam vaučeri, ja nigdje nisam 

vidjela, odnose se na one korisnike koji su sad u tretmanu koliko ja shvatila sam, odnosi se na 

one vaučere koji će biti koji primaju troškove stanovanja. Ja nigdje nisam vidjela da se to odnosi 

na umirovljenike. Mirovine su užasno male. Vidite, mirovine su sada kad smo nešto povećali i 

ovaj ZMO naknade još malo pa će oni koji primaju socijalnu naknadu i mirovinu biti tu vrlo vrlo 

slični. Umirovljenike nisam vidjela apsolutno nigdje u vaučerima niti u ničemu a oni su stvarali 

grad Zagreb, oni su izdvajali iz svojih mirovina, oni su ti koje ne da mi ne smijemo zaboraviti 

nego moramo misliti o njima uvijek ali baš uvijek. I to je moje direktno i osnovno pitanje. Ne 

samo umirovljenici ali umirovljenici su ti, znate da njih i zastupam ali zastupam i sve ostale 

građane u gradu Zagrebu i ostale udruge, ranjive građane. Evo, hvala lijepa.  

I zato očekujem hitne mjere što se tiče komunalija i svega ostaloga u gradu Zagrebu, 

vaučera i svega al' da se u njih uključe i oni koji nisu korisnici socijalne skrbi jer imaju svoja 

primanja a ta primanja ne mogu njima sada, ništa im ne znače jer će biti u užasu. Nemam bolji 

izraz od užasa. Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupnice.  

Želi li gradonačelnik dodatno pojasnit odgovor? Želi. Izvolite gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Čekali smo novi Zakon o socijalnoj zaštiti da idemo i s izmjenom Odluke ovdje u 

Gradskoj skupštini kojom ćemo proširiti zapravo krug korisnika vezano za plaćanje troškova 



stanovanja tako da u tom smislu ćemo još ekstenzivnije zapravo obuhvatiti još veći dio korisnika 

jer vidimo kako utječe ova energetska kriza na umirovljenike. Tako da tu će isto tako bit nekih 

konkretnih novih mjera od strane Grada  Zagreba uz ove postojeće nove mjere koje sam već 

rekao vezane za energetsko siromaštvo.  

Međutim isto tako ponavljam, znači ovo je isto tako prije svega i pitanje visine mirovina i 

pitanje ove energetske krize jer Grad Zagreb ne regulira cijene energenata, to radi država. I prije 

svega što se tiče vaučera za umirovljenike i vaučera za socijalno ugrožene skupine to mora isto 

tako prije svega uletit i država. Ne može država stvarati profit i dobit kojim se onda puni HEP, 

puni državni proračun u situaciji ovakvih cijena isto i električne energije koje su otišle u nebo a 

da socijalno ugrožene skupine građana i umirovljenici su na rubu siromaštva ili su ispod linije 

siromaštva. Tako da, da, Grad će napravit sve što može u ovoj situaciji koja je krizna ali isto tako 

očekujem i da puno više država napravi jer oni imaju ipak puno veće poluge u svojim rukama i 

što se tiče regulacije cijena i što se tiče socijalne politike a i što se tiče državnih poduzeća poput 

HEP-a koji bi trebali po meni smanjiti svoju dobit i apsorbirati ovaj udar koji je na građane, s 

obzirom na situaciju i poziciju HEP-a na tržištu koju ima.  

 

 


